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Koeienbloempjes
Yvonne Jaspers, 
tv-presentatrice:
‘Qua economie kan ik het belang 
van de land- en tuinbouw voor 
Nederland niet beoordelen, maar 
het belang van boeren en tuin-
ders voor het landschap vind ik 
in elk geval groot. Het feit dat 
zoveel mensen naar Boer zoekt 
Vrouw kijken, bewijst voor mij 
dat er een grote affiniteit met de 
land- en tuinbouw is.’ (NO)

Alfred de Vries, 
fokkerijmanager HG:
‘De frequentie hoornloze dieren 
in de hf-populatie is heel laag en 
wanneer we er op gaan fokken 
zal dat ten koste gaan van bij-
voorbeeld de vooruitgang in pro-
ductie en duurzaamheid.’ (AgD)

Armin Elberts, 
epidemioloog van het 
CIDC te Lelystad:
‘Met de export van duur fokma-
teriaal uit de rundveehouderij 
zijn tientallen miljoenen euro’s 
gemoeid. Blauwtong is vooral 
een economisch probleem van-
wege de grote exportbelangen in 
de rundveehouderij. Daar zit 
hem de pijn. Een groot deel van 
de rundveestapel kan besmet 
zijn zonder dat de dieren ziek 
zijn. Daarmee vormt de rund-
veehouderij een groot reservoir 
voor de circulatie van het blauw-
tongvirus. Een land moet twee 
jaar lang vrij zijn om weer een 
landelijke “blauwtongvrije sta-
tus” te verwerven. Voorlopig zit 
dat er voor Nederland niet in.’ 
(NRC)

Martine van Os, 
tv-presentatrice:
‘Als kind heb ik een fantastische 
tijd gehad in Aduarderzijl. Mijn 
broer Mathijs en ik leerden het 

boerenleven kennen. We gingen ’s 
ochtends vroeg mee op de tractor 
naar de melkfabriek, overall en 
laarzen aan. We klommen in bo-
men en boven op hooibergen. Ik 
leerde dat brood gemaakt wordt 
van graan en dat melk van de koe 
komt. Als stadsmeisje wist ik dat 
allemaal niet.’ (Bl)

Gerard Vosman, 
directeur KI Kampen:
‘Door het afnemen van de liefheb-
berij en het pragmatische denken 
hebben steeds minder mensen nog 
verstand van een koe.’ (Sc)

Yvonne Jaspers:
‘Weet je, ik word zo gelukkig van 
het platteland en de geur van 
stront. Die koeien in de wei, zo 
puur Hollands.’ (NO)

Lammert Huizinga, 
melkveehouder te Winsum:
‘Ze hebben altijd tegen de blaar-
kop aangeschopt, maar hij is zo 
slecht nog niet.’ (NO)

Jeroen Sturkenboom, 
melkveehouder te 
Schalkwijk:
‘Ik zie het liefst zoveel mogelijk 
melk in het melkglas. Toppers van 
vijftig of zestig liter melk per dag. 
Addisondochters kunnen dat. Met 
Jestherdochters heb ik ook heel 
goede ervaringen. Met zulke koei-
en heb ik plezier in mijn werk. 
Daar gaat het toch om? Een stukje 
emotie in je werk.’ (VG)

Willem Tacken, 
hoogleraar entomologie te 
Wageningen:
‘Die knutten leven al miljoenen ja-
ren in ons land, het blauwtongvi-
rus is hier nieuw. Na de warmere 
zomers van de laatste jaren heb-
ben we die opmars door Zuid-Eu-

ropa wel een beetje zien aanko-
men.’ (NRC)

John Burket, 
fokker van Lawn Boy:
‘Ik ben ervan overtuigd dat met 
de tijd het hele holsteinras onge-
hoornd gaat worden.’ (AgD)

Jan de Vries, 
voorzitter Frysk Lânbou 
Museum:
‘Vooral de stadsbewoners van te-
genwoordig weten bedroevend 
weinig van de rol van de boer op 
het platteland. Mensen moeten 
weer leren dat melk uit de koe 
komt en patat van het land.’ 
(FG)

Frank Haarman, 
melkveehouder te Beemte 
Broekland:
‘Vroeger wilde ik nog wel eens 
bezuinigen op de spermaprijs. 
Maar een goede vaars levert veel 
meer extra op dan de twintig 
euro prijsverschil die je misschien 
boekt wanneer je een proefstier 
gebruikt.’ (Vc)

Bronnen: de Volkskrant (dV), Agrarisch Dagblad (AgD), NRC Handelsblad (NRC), Buitenleven (Bl), stierencatalogus KI Kampen 
(Sc), Nieuwe Oogst (NO), Vee & Gewas (VG), It Fryske Gea (FG), Veecommunicatie (Vc) 

U itgerekend op een bedrijf dat topex-
terieur nastreeft staat op dit mo-

ment de koe met de hoogste levenspro-
ductie van alle in leven zijnde koeien. 
Theo van Vliet uit Nieuwlande is de trotse 
eigenaar van Bonus Verona 2, die tot nu 
toe 165.739 kg melk produceerde. ‘Toch 
heeft de koe hier altijd in de schaduw ge-
staan van andere koeien’, vertelt Van 
Vliet. Zijn fokstal werd bekend via onder 
andere NRM-kampioene Charity 504. ‘Als 

we het over Charity en haar nakomelin-
gen hebben, praat je niet meer over Ve-
rona’, stelt Van Vliet. ‘Ze heeft daarom 
ook nooit een voorkeursbehandeling ge-
had en altijd tussen het koppel gelopen.’ 
De vijftienjarige Blackstardochter heeft 
zich echter nooit iets van deze underdog-
positie aangetrokken en oogst met haar 
indrukwekkende levensproductie nu veel 
sympathie van haar eigenaar. ‘Het is na-
tuurlijk een geweldige prestatie. Je merkt 

haar niet op, het lijkt alsof het allemaal 
vanzelf gaat. Ze heeft nooit uierontste-
king en is altijd snel drachtig. En dan te 
bedenken dat ze de afgelopen drie kalvin-
gen maar liefst vijf kalfjes ter wereld 
heeft gebracht.’
Verona 2 is vijftien jaar oud en heeft 
slechts elf lange lijsten van in totaal 4336 
dagen nodig gehad om deze prestatie op 
haar naam te schrijven. Ze gaf gemiddeld 
ruim 38 liter per dag. ‘Tijdens haar derde 
en vierde lijst molken we tijdelijk drie-
maal daags en toen gaf ze in de piekperi-
ode zonder moeite zeventig kilogram 
melk. De hardheid en het rastype van 
deze koe is het geheim dat ze zo oud is 
geworden. Wat dat betreft is het een ech-
te Blackstar.’
De koe blijkt niet alleen in positieve pun-
ten haar vader te volgen. De gehalten van 
Verona 2 bedragen gemiddeld slechts 
3,92% vet en 3,04% eiwit. ‘Eigenlijk vind 
ik het eiwit van Verona veel te laag’, geeft 
Van Vliet direct aan wanneer de produc-
tielijsten op tafel komen. ‘De melk van 
Verona heb ik daarom jaren aan de kalf-
jes gevoerd.’ 
Van Vliet heeft Verona 2 als drachtige 
tweedekalfskoe gekocht bij wijlen Cor 
Boonstra in Zwiggelte. Het Jabotvaarskalf 
is teruggegaan naar Boonstra, waarna Ve-
rona op het bedrijf in Nieuwlande tot nu 
toe slechts twee vaarskalfjes heeft ge-
bracht. Een Passiondochter heeft inmid-
dels twee keer gekalfd en de laatste 
dracht resulteerde in een vaarskalf van 
Damion.
De Blackstardochter heeft altijd in de 
schaduw gestaan van haar koppelgeno-
ten en daarom maar één keer een keu-
ring bezocht. Ze eindigde op een verdien-
stelijke derde plaats in haar rubriek. De 
A-status bleek voor Verona een stap te 
ver. Tijdens haar vijfde lijst werd ze inge-

schreven met 89 punten. 
‘Maar eigenlijk vind ik dat 
deze koe alsnog excellent 
moet worden’, stelt Van Vliet. 
‘Ze moeten in het keuringssy-
steem anders naar zo’n koe 
kijken en haar prestatie waar-
deren. Alleen de uier begint 
iets te hangen, maar wat wil 
je met zo’n levensproductie?’

Richting 200.000 kilo
Dat de koe kras is blijkt even 
later overduidelijk. Nadat 
Theo van Vliet de koeien uit 
het weiland gehaald heeft 
vecht Verona, die op dit mo-
ment dagelijks ongeveer 35 
liter produceert, zich als een 
van de eerste in de kracht-
voerbox. ‘Bijna alle koeien die 
de grens van 100.000 kg melk 
passeren zijn minder vitaal 
dan Verona’, stelt Van Vliet. 
Mede daarom heeft hij hoop 
op het breken van meer re-
cords. ‘Ik heb uitgerekend 
wanneer ze het productiere-
cord aller tijden van een Ne-
derlandse koe kan breken. Als 
ik haar bij de volgende tocht 
insemineer, passeert ze die 
grens nog deze lactatie.’ Het 
productierecord staat nog al-
tijd op naam van Johanna 21a 
van Jan Otten uit Terwolde die 
173.240 kg melk produceer-
de. 
’Ik wil Verona insemineren 
met pinkenstier O Man om er 
zeker van te zijn dat ze een 
klein kalfje brengt’, vertelt 
Van Vliet. ‘Elke kalving is na-
tuurlijk toch weer een risico. 
Verona is oud en natuurlijk 
kan er elk moment iets met 
haar gebeuren, maar gezien 
haar vitaliteit gaan we de vol-
gende lijst gewoon verder 
richting 200.000 kg melk.’

Florus Pellikaan

Op naar nieuwe reco rds
Theo van Vliet: ‘Bonus Verona 2 heeft nooit een voorkeursbehan deling gehad’

De hoogste levensproductie van een nog in leven zijnde koe staat 

met 165.739 kg melk op naam van Bonus Verona 2. Zowel koe als 

eigenaar zijn ambitieus, records zijn niet meer veilig. 

De koe is nog uiterst vitaal. Liggen nieuwe records in het verschiet?

Delta Verona 

(v. Rotate)

Bonus Bonvel Verona 6 

(v. Trifecta)

Bonus Verona 2 

(v. Blackstar)

De vijftienjarige Verona 2 produceerde tot 
nu toe 165.739 kg melk

Wim de Jong, 
tv-recensent de Volks-
krant:
‘Duidelijk is dat het de komende 
maanden wel goed komt met het 
aantal sollicitaties van kijkers-
vrouwtjes naar wat eenvoudig 
geluk met een eigen tv-boer en 
zijn inwonende oude moeder. Ik 
schrijf het maar bewust zo in-
fantiel op, want het is de toon 
die bij de opgeschroefde kneute-
righeid van Boer zoekt Vrouw 
hoort. Iemand heeft ooit per on-
geluk tegen “ons Yvonneke” Jas-
pers gezegd dat ze zo spontaan 
en authentiek overkomt, en pot-
jandorie: dat zullen we dit win-
terseizoen weer weten.’ (dV)


